
 

 Ældre Sagen – Distrikt 6 FYN med øer 

Formand Jacob Peder Dauerhøj, tlf. 3151 1944, e-mail: jp@dauerhoj.dk 

Referat af møde i distriktsforsamlingen for Distrikt 6 Fyn med øer den 14. november 

2018 i Hjallese Forsamlingshus. 

Til stede: Jacob Dauerhøj, Ib Kruse indtil kl. 11.10, Hanne Grove indtil kl. 11.10, Troels 

Lorenzen, Carsten Esdahl, Sonja Lykkegaard Hansen, Ingeborg Alslev, Hartvig Fritzen, 

Karen Margrethe Jørgensen Ulla Nøhr, Finn Lindekilde, Louise Qaavigaq, Jette Benzon, 

Helge Petersen, Palle Vennekilde, Birger Rasmussen. 

Fraværende: Kaj Andersen, Frede V. Iversen, Kirsten Skov, Birgit Price, Kaj Nogel Han-

sen, Peter Enevold, Ole Nauer Møller, Irma Trebbien, Karen G. Larsen og Lone Ebbesen. 

Dagsorden og referat: 

1.Velkomst ved formanden Jacob Dauerhøj  

Formanden bød velkommen. 

2. Valg  af dirigent. 

Jacob Dauerhøj ledede selv mødet 

3. Nyt fra formanden.  

Der har været afholdt distriktsformandsmøde med landsbestyrelsen, hvor man diskuterede 

det nye vedtægtsforslag vedrørende distrikterne. F. eks står der ikke, at lokalafdelingerne er 

medlem af  distrikterne. Fra landsbestyrelsens side havde man spurgt, om distrikterne ville 

være tilfreds med ”en repræsentant”, og hertil havde svaret været JA. Endvidere havde man 

talt om rekruttering af distriktskoordinatorer, bl. a. havde det været svært at  skaffe motions-

koordinatorer. Endelig havde man talt om sygehusudvalg. 

Distrikt 6 har haft besøg af regnskabskontrol fra sekretariatet. Der havde ikke været proble-

mer. Dog havde vi troet, at vi allerede nu fik tilskud til sygehusudvalget, men det er først fra 

i år. Vi skal huske at indsende regninger vedr. vore bevillinger før den 1. december, hvis 

ikke, modtager vi ikke pengene. 

Gennemgang af det tilsendte materiale vedr. delegeretforsamlingen. 

Jacob Dauerhøj er inviteret som gæst, da han ikke er lokalbestyrelsesformand. Distriktet er 

vært ved et møde i baren den 27. november kl. 18.30.  

Følgende i materialet blev fremhævet og diskuteret. 

En suppleant kan sendes, dog vil denne ikke have stemmeret. Årsberetningen S.2 Valgmø-

der ang. folketingsvalget. S. 11 medlemstallet, der ikke stiger så voldsomt som tidligere år. 

S. 12, forandringer i befolkningen. Folk bedømmer Ældre Sagen som en sund og fornuftig 

forening. 

Diverse materiale kan rekvireres fra sekretariatet, der kan bruges til reklamering. Henven-

delse til Peter Rindom, pr@aeldresagen.dk .Desuden blev fremhævet afsnit om døden, Fi-

nansloven, folkepensionisters økonomi, pressen. 11% flere læser medlemsbladet efter det 

nye layout. Opfordring til Ole Nauer om at skrive ”Hvordan får man folk til at læse Det 

Sker” og om ”ad hoc frivillige”. Der er nu 835 000 medlemmer. Bl. a. stigning på grund af 

den nye hjemmeside. Det er vigtigt, at listeværktøjet justeres, jf. persondatalovgivningen.  

Regnskabet er kun til orientering. Budgetforudsætningerne bør sammenholdes med at med-

lemstallet ikke stiger så meget som før. Økonomiske prognoser 2019- 21 er interessante. Vi 

er ikke en ældrebyrde. S. 6: strategien er vedtaget, på siden ser man Ældre Sagens hus med 
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de 5 søjler. 

Forslag fra landsbestyrelsen om ændring af forretningsorden.  

Der har været holdt 6 møder i vedtægtsudvalget, og der er stadigvæk et ønske om nedlægge 

koordinationsudvalgene. Der er mange forslag til ændringer af vedtægter, men helheden er 

det vigtigste. Finn Lindekilde er opstillet som kandidat ril landsbestyrelsen. Jacob Dauerhøj 

har udarbejdet en støttetale før stemmeafgivningen. Hvis Jacob Dauerhøj ikke på grund af 

sin stilling som gæst får lov til at holde den, så holder Ib Kruse den. 

Herfra er referatet skrevet af Carsten Esdahl 

Formanden sluttede gennemgangen af punkterne til delegeretmødet med en opfordring til at 

deltagerne undgår debat om petitesser, men holder sig til ændringernes overordnede formål. 

4. Nyt fra landsbestyrelsen. Ved Birger Rasmussen 

Birger Rasmussen orienterede om, at man i landsbestyrelsen har sat fokus på ”afdigitalise-

ring”. Selvom man lige her og nu er fortrolig med it-teknologi, er det også en færdighed, der 

svækkes, og sluttelig er der  hele problematikken om personlige data, som efter personens 

død befinder sig i ”den elektroniske sky”. 

5. Evt. 

Louise Qaavigaq fremførte, at der endnu ikke fra Snorresgade foreligger en kalender, der er 

tilgængelig i det kommende år. Birger Rasmussen kunne berette, at kalenderen eksisterer. 

Han har således som lokalformand på Bornholm disponeret efter den, fordi han har kend-

skab til den, men det svæver i det uvisse, hvorfor den ikke er publiceret. 

Jacob Dauerhøj meddelte, at han ikke på årsmødet på grund af tinnitus agter at genopstille 

som distriktsformand. 

Mødekalender 

Tirsdag den 8. januar 2019 kl. 9.30:  distriktsledelsesmøde med fagudvalgsformænd. 

Tirsdag den 19. marts 2019 kl. 9.30: distriktsledelsesmøde med fagudvalgsformænd. 

Tirsdag den 9.  april 2019 kl. 9.30:    årsmøde.      

Tirsdag den 21. maj 2019 kl. 9.30:    møde i kulturgruppen og social-humanitær gruppe. 

Alle møderne er inkl. morgenkaffe og frokost og holdes i Hjallese Forsamlingshus.  


